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Meppel 

Meer informatie:  
www.meppel.christenunie.nl 

Jeugd prikkelt politiek  
ChristenUnie aangenaam verrast door inbreng jongeren tijdens bijeenkomst 

Eind april heeft de ChristenUnie Meppel een open 
denktankbijeenkomst gehouden over het 
jeugdbeleid.  
 
Jeugdhonk in Koedijkslanden 
Tijdens deze bijeenkomst in het stadhuis was er ruime 
inbreng van de jongeren zelf. Met name de (hang)
jongeren uit Koedijkslanden waren goed 
vertegenwoordigd. Hun inbreng was kritisch: Wat 
jeugdbeleid, we merken niet eens dat er een 
jeugdbeleid is in Meppel!! 
Ze hadden ook een duidelijke wens: een eigen 
onderkomen in of bij de wijk. Als er zo’n jeugdhonk 
komt, hoeft de politie ook minder aandacht te geven 
aan de zogenaamd overlast veroorzakende 
hangjongeren. Nu zijn ze inderdaad vaak te vinden bij 
het winkelcentrum Koedijkslanden of op schoolpleinen. 
Waar moeten ze anders naar toe? Thuis wordt hun 
aanwezigheid vaak ook niet op prijs gesteld. 
De gemeente hoeft echt niet alles voor hen te regelen. 

Nee, ze willen best zelf de verantwoordelijkheid nemen 
voor een eigen jeugdhond, dus politiek: kom op met 
een goede plek.  
 
Alcohol en drugs 
Tijdens de avond werd duidelijk dat de jeugd van 12-16 
jaar in Meppel gemakkelijk aan alcohol en drugs kan 
komen. Zowel in de supermarkt als in 
uitgaansgelegenheden wordt bijna nooit gevraagd naar 
de leeftijd als men alcoholhoudende dranken koopt.  
Softdrugs maar ook harddrugs is in het centrum 
gemakkelijk op straat te kopen. Sommige jongeren, nog 
maar 15 jaar oud, gaven aan dat ze inmiddels van de 
verslaving af waren. Zij hebben ervaren wat voor 

rotspul het is en willen daarom graag meewerken aan 
het geven van voorlichting op scholen.   
 
Gezin en opvoeding 
De oorzaken voor ontsporingen van jongeren moeten 
worden gezocht in de thuissituatie. Deze conclusie 
werd getrokken door de jongeren én de betrokkenen 
vanuit het onderwijs en de jeugdhulpverlening. Veel 
ouders zijn het zicht kwijt op de leefwereld van de 
jongeren en hun groei naar de volwassenheid. Een 
omslag in de hulpverlening is dan ook hard nodig. Al 
vanaf de consultatiebureaus moeten signalen van 
opvoedingsproblemen worden opgepikt. En dan direct 
op een goede manier beginnen met meedenken en 
begeleiden. 
 
Vervolg 
Roel Veerman deed, als fractie-
voorzitter van de ChristenUnie, de 
toezegging aan de jongeren (en de 
overige aanwezigen) om nog voor de 
zomervakantie een fractiestandpunt te 
formuleren. Op basis hiervan zal in en 
buiten de gemeenteraad aandacht 
gevraagd worden voor concrete 
resultaten van het jeugdbeleid. Ook 
zal de ChristenUnie extra inzet vragen op gebied van 
handhaving (o.a. leeftijdsgrens voor verkoop van 
alcohol). De meer dan 40 aanwezigen concludeerden 
aan het eind van deze geslaagde avond dat er nog veel 
te verbeteren valt in Meppel. 
 
Roel Veerman 
r.veerman@meppel.nl 
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Gezocht:  
secretaris voor het bestuur ChristenUnie Meppel 
 
Het bestuur van de ChristenUnie is op zoek naar een 
secretaris. Naast het meedraaien in vergaderingen 
vallen onder het werkzaamheden van de secretaris o.a. 
voorbereiden en notuleren van vergaderingen, 
bijhouden van de ledenadministratie en contactpersoon 
voor de landelijke ChristenUnie.  
Meer informatie over deze vacature:  
Wiebrand Brandsema, voorzitter tel. 261190 of  
Jan de Graaf, secretaris tel. 241437 
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Inburgering is een eerste stap voor nieuwe 
Nederlanders om deel uit te gaan maken van de 
Nederlandse samenleving. Het is belangrijk dat 
daarvoor goede regels worden gemaakt. De Wet 
Inburgering is op 1 januari 2007 in werking getreden 
en draagt gemeenten op een Verordening Wet 
Inburgering vast te stellen, waarin de gemeente een 
aantal taken te doen krijgt. Een voorstel daarvoor 
hebben we in de gemeenteraad op 10 mei 2007 
besproken. De verordening kon de instemming 
hebben van de fractie van de ChristenUnie. Er waren 
twee vragen die de fractie nog bezig hield.  
 
Bestuurlijke boete 
Dat was als eerste de verplichting om een bestuurlijke 
boete op te leggen aan mensen die niet willen 
meewerken aan de inburgeringcursussen. De fractie 
erkende dat dit een 
verplichting vanuit 
het rijk, maar vroeg 
zich af of dit nu zo’n 
effectief middel is 
om inburgering af te 
dwingen. Natuurlijk, 
als je aan iemands 
portemonnee komt, 
is dat een goed 
dwangmiddel, maar 
kun je niet beter 
veel energie steken in andere vormen van overtuiging 
en dwang op dit gebied, voordat je veel energie steekt 
in het opleggen van een boete en het proberen deze 
boete daadwerkelijk binnen te krijgen. Wij hebben de 
wethouder gevraagd in voorkomende gevallen eerst 
andere middelen aan te wenden, voordat het middel 
van de bestuurlijke boete wordt gebruikt. Gelukkig 
dacht de wethouder er net zo over. 
 
Maatschappelijke stage 
Het tweede onderwerp dat we aandroegen ging over de 
inhoud van het pakket dat de gemeente aanbiedt in het 
inburgeringtraject. Naast allerlei theoretische kennis 

leek het ons goed om tijdens de cursus daadwerkelijk 
kennis te maken met de samenleving doordat de 
cursisten ook een maatschappelijke stage aangeboden 
krijgen. Dat geldt dan met name voor mensen die niet 
bezig zijn werk te krijgen en dus nog niet vanzelf met 
de samenleving in aanraking komen. We hebben 
daarvoor een voorstel gemaakt om de verordening te 
wijzigen. De Partij van de Arbeid wilde graag mede-
indiener zijn van dit voorstel en ook Sterk Meppel was 
bereid het amendement mede te ondertekenen.  
Sterk Meppel had zelf ook een amendement ingediend. 
Dat gaf de gemeente de gelegenheid om minima-
inburgeraars de eigen bijdrage voor de cursus van  
€ 270,-- als bonus bij slagen terug te geven. Dat vinden 
wij goed minimabeleid, dus die motie hebben wij ook 
mede ingediend. Ook het CDA en GroenLinks hebben 
deze motie mee ingediend. 
 
Het voorstel 
In de bespreking bleek dat de wethouder dit laatste 
voorstel van harte ondersteunde. Alleen de VVD vond 
dit voorstel afbreuk doen aan de eigen 
verantwoordelijkheid van de cursisten en stemde 
tegen. Tegen ons amendement had de wethouder 
aanvankelijk bezwaar, omdat hij niet wist om hoeveel 
situaties dit ging en of dit wel te realiseren is door de 
gemeentelijke organisatie en de samenleving. Toen ik 
hem aangaf dat dit niet als een verplichting is 
geformuleerd, maar wel als een mogelijkheid die we als 
samenleving moeten proberen vorm te geven, ging de 
wethouder overstag. 
Het amendement werd met algemene stemmen in de 
gemeenteraad aangenomen. 
 
Daarna werd ook de hele verordening 
aangenomen en kan het college aan 
de slag om ook voor de nieuwe 
Nederlanders een succesvolle start 
van hun participatie aan de 
samenleving aan te bieden. 
 
Gert Stam 

Inburgering: een goede start voor integratie 

Meer openheid gewenst in Meppeler politiek! 
Onze fractie heeft gezien dat de discussie over het 
personeelsbeleid in Meppel weer is opgelaaid. 
Aanleiding is het feit dat twee topambtenaren 
definitief vertrekken bij de gemeente Meppel. In de 
wandelgangen wordt verondersteld dat daarvoor 
riante ontslagvergoedingen worden betaald.  
 
Uit bestudering van de vertrouwelijke stukken zal moeten 
blijken of dat inderdaad het geval is. Helaas kunnen we 
die conclusies dan niet met u delen. Op dit moment 
willen wij wel deze wat algemenere reactie geven. 
Op zich is het te begrijpen dat het college een aantal 
dingen wil veranderen in de ambtelijke organisatie. Men 
geeft aan dat het vorige college wel is begonnen met 
een veranderingsproces maar dat het tempo te laag was. 
We betwijfelen of het college nu de juiste weg heeft 
gekozen. Het lijkt erop dat er namelijk op dat voor de 

botte bijl methode is gekozen. Over het algemeen is 
deze methode snel uitgewerkt en richt meestal ook veel 
schade aan. 
 
Daadkracht en zorgvuldigheid 
Personeelsbeleid behoort zich te kenmerken door een 
juiste mix van daadkracht en zorgvuldigheid. Daadkracht 
omdat individuele personen geen voordurend obstakel 
mogen vormen voor het goed functioneren van de 
ambtelijke organisatie. Zorgvuldigheid omdat iedere 
werknemer als integer persoon van zijn werkgever een 
bepaalde mate van loyaliteit mag verwachten. Goed 
werkgeverschap is belangrijk voor de ChristenUnie en de 
(gemeentelijke) overheid kan hierin een voorbeeldfunctie 
vervullen. 
Het huidige beleid wordt neergezet als krachtig 
leiderschap. Naar onze mening is dat niet hetzelfde is als 
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manhaftig een schokeffect veroorzaken. 
Op dit moment lijkt de juiste aandacht 
voor het gewenste doel en voor de 
betrokken mensen te ontbreken. 
Bijkomend effect van de huidige 
werkwijze is een negatieve beeldvorming 
over bestuur en politiek in Meppel. 
 
Gemeenschapsgeld 
De gekozen handelswijze is niet goed. 
Het lijkt veel gemeenschapsgeld te kosten 
en in de persoonlijke sfeer wordt de 
slechtste oplossing gekozen. Dit had 
anders gekund en volgens ons ook anders gemoeten. 
We zijn van mening dat het college er goed aan doet om 
in algemene termen meer openheid te verstrekken over 

het door hen gevoerde beleid, de 
achterliggende beweegredenen en de 
globale consequenties. Het is niet goed om 
deze zaak ‘onder de pet’ te houden. Ook 
niet onder het mom van: “persoonlijke 
zaken worden niet in het openbaar 
behandeld”. In deze kwestie gaat het 
inmiddels over personeelsbeleid en niet 
over incidenten. Verantwoording over 
beleid moet in de openbaarheid gebeuren. 
Een openbare discussie in de 
gemeenteraad, met zijn controlerende en 
kaderstellende taak, moet daarbij mogelijk 

zijn. We rekenen erop dat het college kiest voor 
openheid en alsnog meer duidelijkheid gaat geven. 

Roel Veerman 

Met wijsheid wordt een huis gebouwd.. 
28 juni is in de gemeenteraad de perspectiefnota 
besproken. Dat is een beleidsstuk dat het college 
presenteert voor de komende vier jaren, en dient als 
leidraad voor de eerstvolgende begroting in 
november. Om die reden is de bespreking van dit 
stuk belangrijker geworden dan de 
begrotingsvergadering.  
 
Bijdragen fracties 
Onze fractie was voltallig. Dat is meestal geen nieuws, 
maar in dit geval was Roel Veerman de zaterdag 
daarvoor vader geworden en kon hij er gelukkig bij zijn.  
Alle fracties kregen de gelegenheid om aan te geven 
wat ze van het beleid van dit college vonden. In zekere 
zin was dat voorspelbaar. Sterk Meppel prees het 
college voor alles wat er goed ging, zonder erbij te 
melden dat het meeste daarvan al in de vorige periode 
was gestart. De PvdA als grootste oppositiepartij 
vergeleek het college met een voetbalclub en typeerde 
de collegeleden op die manier en had natuurlijk kritiek.  
De VVD had voornamelijk belangstelling voor de 
economie en het sociale aspect in het kader van de 
millenniumdoelstellingen. Op zichzelf was dat 
natuurlijk prima, de voltallige raad ging daar in mee. 
 
Bijdrage ChristenUnie 
De fractie van de ChristenUnie had een eigen verhaal. 
Steun aan het college waar kan, maar ook commentaar 
waar het ons inziens moet. De lijn van ons verhaal aan 
de hand van Spreuken 24 was dat een huis, een stad, 
een maatschappij, wordt gebouwd met wijsheid. Vaak 
staat in onze maatschappij centraal of het economisch 
goed gaat. Belangrijker is meer aandacht hoe mensen 
met elkaar om gaan en hoe de overheid de zwakken en 
het zwakke beschermt.  
Daarbij vroegen wij bijvoorbeeld aandacht voor het 
werk van de voedselbank en de positie van asielzoekers 
in noodsituaties en gaven we nog maar eens aan dat het 
opengraven van een stukje gracht wat ons betreft op 
dit moment geen prioriteit heeft. 
Wat de voedselbank betreft, hadden wij het idee dat 
het college de motie die de ChristenUnie vorig jaar 
ingediend had om het werk van de voedselbank te 
ondersteunen, wel erg mager wilde uitvoeren door een 
incidentele subsidie. De wethouder heeft toegezegd dat 

hij met de voedselbank in gesprek gaat om blijvend 
aandacht voor het onderwerp te hebben. 
Ook enkele noodsituaties van asielzoekers kwamen 
nadrukkelijk aan de orde. De persoonlijke situaties van 
asielzoekers met betrekking tot het generaal pardon zal 
bijna bekend worden. Dan komt het er op aan met 
wijsheid om te gaan met die mensen die daar op 
wachten en geen onderdak, voedsel of medicijnen 
hebben. Wij hebben gesuggereerd om het pas 
opgerichte Platform Humaan Asielbeleid daarin een rol 
te geven, om te voorkomen dat we in de politiek over 
individuele gevallen gaan praten. De wethouder 
hamerde er alleen maar op dat we de wet niet mochten 
overtreden. Welnu, dat zal de ChristenUnie van 
niemand vragen. Maar er zijn meerdere mogelijkheden 
om mensen te helpen in een bepaalde situatie. We 
kregen geen meerderheid voor ons voorstel, maar we 
gaan de mogelijkheden in de komende tijd nader 
onderzoeken. 
 
Sporthal en evenementenhal 
We hebben ook aandacht gevraagd voor de sporthal op 
het Vledder en de evenementenhal, waarvan bekend is 
dat die per 1 januari 2009 gesloopt gaan worden, 
terwijl er voor die tijd een nieuwe locatie beschikbaar 
moet zijn. Het college koppelde dat tot voor kort heel 
sterk aan de plannen voor scholenbouw die er op Ezinge 
zijn. Wij hebben gevraagd dit los te koppelen om vaart 
te kunnen zetten achter de bouw van de sporthal en de 
evenementenhal. Maar daar was het college inmiddels 
ook op gekomen. 
 
Gymlessen basisscholen 
Een ander onderwerp is het geven van gymlessen op 
basisscholen. In de sportnota was aangegeven dat het 
college graag wilde dat er twee uren gymles op 
basisscholen gegeven zouden worden door een 
vakleerkracht. Het college wist de raad daarbij niet te 
vertellen waar dat geld vandaan moest komen. Ons 
idee was om het geld voor schoolzwemmen (€86.000, 
inclusief vervoersbudget) daaraan als 
stimuleringsbudget te besteden. We hadden een 
vergadering eerder aangekondigd dat we daarvoor een 
motie (raadsuitspraak) zouden indienen. Het CDA wilde 
daar graag aan mee doen, omdat ook zij diezelfde 
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mening hadden. Wij hadden inmiddels verschillende 
scholen gepolst over dit voorstel en die vonden het 
voorstel wel bespreekbaar. Het schoolzwemmen is 
vanouds bedoeld om kinderen te leren zwemmen, maar 
veruit de meeste kinderen kunnen dat al op het 
moment dat ze schoolzwemmen krijgen. Bovendien is 
het vervoer nogal duur en tijdrovend.  
Tijdens de bespreking bleek dat zowel Sterk Meppel als 
de PvdA wel geld beschikbaar wilden stellen voor de 
vakleerkracht gymonderwijs, maar dat dit niet ten 
koste mocht gaan van het schoolzwemmen. Om toch 
een uitspraak te doen als raad, hebben we onze 
voorgestelde dekking weggelaten en het college 
gevraagd zelf met de scholen in gesprek te gaan om 
met een oplossing te komen. In de wandelgangen 
bestempelde de wethouder van sport (van SteM) dat als 
‘flauw’, maar voor klachten daarvoor mag hij bij zijn 
verwante fractie te rade gaan.  

Ridder Jansen 
’s Avonds om acht uur was de dag voorbij, werden de 
stemmingen gehouden en namen we afscheid van onze 
nestor Herman Jansen.  
Herman had 25 jaar in de raad gezeten en fungeerde 
het laatste jaar als reserve-voorzitter van de 
gemeenteraad en als voorzitter van de raadscommissie. 
Hij werd voor zijn verdiensten onderscheiden als ridder 
in de Orde van Oranje Nassau.  
We waren het niet altijd eens met zijn opvattingen en 
dat van zijn fractie, maar je kunt niet ontkennen dat 
hij in de Meppeler politiek een rol van betekenis heeft 
gespeeld. Wij gunnen hem de rust om meer tijd met 
zijn vrouw door te brengen en feliciteren hem van 
harte met zijn koninklijke onderscheiding. 
 
Roel Veerman 
Gert Stam 

Met wijsheid wordt een huis gebouwd.. 

Gezocht: een lid voor de schaduwfractie!! 
De fractie van de ChristenUnie is op zoek naar mensen 
die het fractiewerk willen ondersteunen. We denken 
daarbij aan mensen die zich inhoudelijk in een aantal 
onderwerpen willen verdiepen. Wanneer er iemand is 
die dit iets lijkt, kan contact opnemen met Roel Veerman 
of Gert Stam. fractie@meppel.christenunie.nl 

Op zoek naar een nieuwe VVD wethouder 
Een dag voor de raadsvergadering van 21 juni kwam 
het nieuws: wethouder Mark Boumans wordt in 
september burgemeester van Haren. Dat is leuk voor 
hem. Mark, gefeliciteerd. 
 
Dat doet onze fractie gelijk terugdenken aan de manier 
waarop hij hier kwam, nu ruim een jaar geleden. De 
coalitiebesprekingen waren voor ons op een onplezierige 
manier afgesloten en uit de hoge hoed kwamen drie 
wethouders die wij als raad voor het grootste deel nog 
nooit hadden gezien of gesproken en of we even wilden 
voorstemmen. Nee dus, zo werkt dat niet. We hebben ze 
het afgelopen jaar wel leren kennen. En als we nu weer 
zouden moeten stemmen, kunnen we in ieder geval op 
inhoudelijke gronden voor of tegen stemmen. Want ook 
dat konden we niet. We hebben Mark leren kennen als 
een hardwerkende, ietwat ijdele wethouder. Hij wist op 
een verfrissende manier problemen aan te pakken en 
met mensen om te gaan. De gemeente is hem voor het 
ene jaar werk veel dank verschuldigd. 
 
Jobhoppen 
Er is in de pers inmiddels uitgebreid verslag gedaan van 
job-hoppende bestuurders uit het gemeentebestuur van 
Meppel. Opvallend voor een ‘rode’ stad dat er naast 
PvdA bestuurders veel VVD bestuurders bij zitten. En nu 
dus weer. Eerlijk gezegd verbaast het ons niet, dat Mark 
de periode niet vol maakt. Wij hadden al vraagtekens bij 
de manier waarop hij Meppel binnengehaald is. Collega 
van de eveneens ijdele en jobhoppende Rob Bats en al 
voor zijn leeftijd een indrukwekkende staat van dienst. Bij 
wijze van spreken stond er onder zijn CV: ik wil meer! 
Rupsje nooit genoeg in bestuurlijk Nederland. 
Er is bij bestuurders altijd een combinatie tussen ambitie 
en dienstbaarheid. Wanneer daar geen goed evenwicht 
in zit, is er wat mis. En dat blijkt nu. Als je aan de ene 
kant rondbazuint dat je het zo geweldig vindt en vond in 
je hoedanigheid als wethouder van Meppel en 
tegelijkertijd binnen een jaar een sollicitatiebrief op de 

bus doet, dan ben je niet geloofwaardig. Haren staat 
bekend als opleidingsinstituut voor jonge ambitieuze 
liberalen. Als Mark deze vacature aan zich voorbij had 
laten gaan, was er ongetwijfeld een andere, meest 
geschikte jonge liberaal benoemd die na een jaar of vier 
weer was vertrokken. Dan had hij dan alsnog zijn droom 
kunnen verwezenlijken.  
 
Niet gelukkig 
Gelukkig steekt de plaatselijke VVD niet onder stoelen of 
banken dat zij niet gelukkig zijn met deze stap. Maar het 
is een boemerang die op hun eigen hoofd terugkeert. De 
plaatselijke VVD doet er goed aan bij de vervulling van 
de vacature heel goed op te letten. En willen ze niet 
weer een tegenstem riskeren bij de benoeming dan doen 
ze er goed aan niet alleen binnen de coalitie, maar 
binnen de hele raad draagvlak te zoeken voor de 
kandidaat. In het afgelopen jaar is wel gebleken dat een 
goede verhouding met de ChristenUnie en met de hele 
oppositie van belang is om diverse ruimtelijke plannen te 
realiseren. Er is namelijk een coalitiepartij die al rekent 
op de steun van de oppositie bij dergelijke projecten om 
zelf de handen vrij te kunnen houden.  
Mark, het ga je goed in de verdere carrière; Haren, 
bewaar de profielschets maar even. 

De fractie van de ChristenUnie 

Colofon 
De redactie van de Nieuwsbrief Christenunie ligt bij het 
campagneteam.  
De opmaak wordt verzorgd door Jan-Okko Dijkstra, 
j.o.dijkstra@home.nl. 
De volgende nieuwsbrief verschijnt in de maand september. 


